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Uitkomsten proces doorlichting begroting 2020 
 
Activiteiten binnen de Gemeenschappelijke Regeling 
 
Programma 1 
 
Voorstel gemeente Zaanstad: 
De gemeente Zaanstad constateert dat de wijze van advisering inzake het gezondheidsbeleid voor 
hen niet voldoende effectief is.  
 
In het verleden wilde het nog wel eens voorkomen dat er initiatieven van de GGD kwamen waar de 
gemeenten zich niet bij betrokken voelden maar meer overvallen. De GGD heeft dit aangepast met 
een andere werkwijze. Samen met de gemeenten wordt nu geprobeerd de prioriteiten te bepalen en 
die uit te werken, maar daarbij wordt de financiële vertaling in de kadernota gemist. Deze andere 
werkwijze lijkt wel meer tijd te vragen van de GGD. De vraag is of dit klopt en zo ja, of het leidt tot 
betere advisering. 
 
De gemeente Zaanstad werkt toe naar dat het lokale gezondheidsbeleid meer via community 
building ontstaat, vanuit initiatieven van inwoners of groepen inwoners in de wijken. Dus 
netwerkend, op de manier zoals JOGG de laatste jaren bezig is. 
De onderwerpen uit de lokale gezondheidsnota zijn dan meer risico’s die beheerst moeten worden 
en deze lijken een redelijk constante. 
 
De gemeente Zaanstad denkt dat ze hiervoor van de GGD een andere manier van advisering nodig 
hebben, maar niet minder of meer. Ze zoeken bij de GGD een sparringpartner die constructief 
omgaat met de relaties die bestaan tussen partijen bij een onderwerp, die overziet waar we met 
elkaar aan werken en die kan bijdragen aan het gezamenlijk bereiken van het gezamenlijk gestelde 
doel. Dat is dus geen besparing, maar wel ontwikkeling naar een andere manier van werken en 
samenwerken. 
 
Wat de gemeente Zaanstad ook heeft gemerkt is dat het relatiebeheer niet van de grond is gekomen. 
Vanuit onze gemeente stellen we voor om dat te beëindigen. Zou dat 2 fte kunnen besparen en wat 
is dan het bedrag?  
 
Reactie GGD: 
In het streven van de GGD om meer in samenspraak de gezondheidstrends naar lokale 
gezondheidsnota’s te maken, is geïnvesteerd in enerzijds accounthouderschap en anderzijds de 
ontwikkeling van de website Gezondheidincijfers. Voor de invulling van het accounthouderschap is 
nooit extra fte ingezet, maar was het een deel rol van de beleidsadviseurs (0,1 fte pp = totaal 0,2 fte) 
en een rol van teammanagers (inherent aan integraal management), en andere deskundigen met 
eigen professionele netwerken.  
 
De deeltaak van de beleidsadviseurs wordt ingevuld om nieuwe thema’s voor te bereiden samen met 
ambtenaren, die te vertalen naar projecten en zo in staat te zijn subsidies te verwerven.  
 
Omdat de deeltaak accounthouderschap een deel van de formatie beleidsadviseur vroeg,  hebben 
we voor projectvoorbereiding wat meer externe kosten moeten maken. Als de rol van 
accounthouder wegvalt hoeven we die extra inhuur niet meer te betalen en kan de beleidsadviseur 
daar beter voor worden benut, mogelijk ook voor hulp bij het formuleren van lokale 
gezondheidsnota’s.  
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Bezuiniging op fte beleidsadviseur raakt direct de innovatiekracht van de GGD. Per mei 2019 loopt de 
formatie beleidsadviseur al met  0,4 fte terug. Dit betreft meer formatie dan begroot. Nog verdere 
krimp raakt direct aan de mogelijkheid om onze gewenste rol als sparringpartner in te vullen. 
 
Mogelijke bezuiniging: 
0,2 Fte schaal 11    € 20.000 
 
Programma 2 
 
Voorstel gemeente Zaanstad: 
De gemeente Zaanstad stelt voor om de bezuiniging op de lactatiedeskundigen te effectueren. Dat is 
€ 40.000 (inclusief de administratieve ondersteuning). Ze stellen dit voor omdat in de aanvullende 
verzekeringen van de Collectieve contracten voor de minima (Zilveren Kruis Optimaal en Univé) die 
Zaanstad heeft afgesloten, advies over borstvoeding wordt vergoed tot bepaalde bedragen, 
afhankelijk van de polis. Dit borgt dat mensen met de laagste inkomen toch met borstvoeding 
geholpen kunnen worden. 

Reactie GGD: 

Beide bezuiniging kunnen met ingang van 2020 geëffectueerd worden.  De lactatiedeskundigen zijn 
verpleegkundigen. Voor verpleegkundigen heeft de GGD tot nu toe altijd openstaande vacatures 
binnen projecten. Dit betekent dat er bij de afbouw van deze inzet, er waarschijnlijk sprake zal zijn 
van geringe frictiekosten. Bij de afbouw van CB assistenten zal er wel sprake van frictiekosten zijn. 
 
Mogelijke bezuiniging: 
Lactatiedeskundigen    € 30.000 
CB assistenten     € 10.000 

 
Totale mogelijke bezuiniging   € 40.000 
 
LET OP: er zal sprake zijn van frictiekosten! 
 
Projecten en hun kosten die nu nog met derde geldstroom worden gefinancierd en waarvan de 
financiering per 2020 stopt 
 
Ketenaanpak personen met verward gedrag 
 
Voorstel gemeente Zaanstad: 
De gemeente Zaanstad vraagt zich af of de integratie van de meldpunten (SAM) niet eerder 
geeffectueerd kan worden. Dat zal wellicht een besparing opleveren, maar zeker ook  de kwaliteit 
van de dienstverlening verhogen. Het zou mooi zijn als SAM in 2020 al een synergievoordeel op gaat 
leveren. En zou dit ook nog een besparing inhouden?  
 
Reactie GGD: 
In het efficiënter maken van processen is zeker winst te behalen. Tegelijkertijd wordt er vanuit 
verschillende ontwikkelingen (ketenaanpak, politie-behoefte, WvGGZ) een steeds groter appèl 
gedaan op het SAM.  
 
Voor borging van de gehele ketenaanpak inclusief SAM zal eind september 2019 een 
borgingssubsidie worden aangevraagd bij ZonMW (verwachting € 250.000 ten behoeve van de jaren 
2019-2020). Dit betekent dat dit project ook in 2020 zijn doorgang kan vinden zonder dat de GGD 
hiervoor een beroep op financiering door de gemeenten hoeft te doen. 
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Er wordt gewerkt aan het project “Allen voor één” ; een integrale aanpak van zorg en veiligheid in de 
regio. Ook dat zal leiden tot efficiëntie in werkprocessen, vooral bij gespecialiseerde zorgaanbieders.  
 
De mogelijke besparingen zullen echter pas in de loop 2020 duidelijk worden. 
 
Projecten die nu alleen door Zaanstad en/of door Purmerend als centrumgemeenten worden 
gefinancierd en die mogelijk in de Gemeenschappelijke Regeling kunnen worden opgenomen 
 
Op dit gebied zijn er vanuit de gemeenten geen voorstellen ingediend. 
 
Projecten die momenteel door alle gemeenten op projectbasis worden afgenomen en die mogelijk 
voor opname in de Gemeenschappelijke Regeling in aanmerking komen 
 
Logopedie 
 
Voorstel gemeente Zaanstad: 
De gemeente Zaanstad vindt logopedie heel belangrijk. De manier waarop het nu georganiseerd is 
lijkt echter een 2e diagnose. De JGZ constateert een probleem met praten, verwijst door naar het 
logopedisch spreekuur en van daaruit kan een advies voor Taal en VVE komen. 
 
We kunnen ons voorstellen dat de logopedische screening verbonden wordt met de Taal en VVE 
zodat de separate logopedische screening kan worden overgeslagen. Er kan dan logopedisch advies 
beschikbaar komen voor de medewerkers van de VVE. Dit kan wellicht ook leiden tot meer 
daadwerkelijke toeleidingen tot de VVE op basis van het advies van de JGZ. Nu zijn er toch nog 
groepen ouders die het advies krijgen het kind naar VVE te laten gaan en niet tot aanmelding over 
gaan. Als de logopedie op de VVE gegeven wordt, dan kan dat mogelijk een extra stimulans zijn. 
 
Reactie GGD: 
Het logopedisch spreekuur is een aanvullende dienstverlening en wordt uitgevoerd in 
projectformatie.  
 
Na een eerste signalering dat de taalontwikkeling achter blijft door de jeugdverpleegkundige en de 
jeugdarts doet de logopediste een volledige screening naar de oorzaak van de vertraagde 
taalontwikkeling. Dit is een specifieke deskundigheid van een logopediste. Afhankelijk van de oorzaak 
(taalontwikkelingsachterstand/stoornis of onvoldoende taalaanbod) verwijst de logopediste de 
ouders. Hiervoor zijn diverse mogelijkheden. 
 
Op de VVE PSZ is de logopediste al regelmatig aanwezig om te observeren en om de peuterspeelzaal 
leiders op te leiden. 
 
Het vroegtijdig signaleren voorkomt veel inzet van zorg op latere leeftijd, onder andere schooluitval. 
De eerste 7 jaren van een kind zijn van het grootste belang bij taal ontwikkeling. 
 
Suïcidepreventie 
 
Voorstel gemeente Zaanstad: 
De gemeente Zaanstad geeft aan hiermee door te willen gaan omdat het project echt meerwaarde 
heeft, alleen al door de verbinding met de eerste hulp van de ziekenhuizen. Hier moet dus financiële 
ruimte voor worden gevonden als alle gemeenten er mee door willen blijven gaan. 
 



 
4 

 

Totaal bedrag voorgestelde bezuinigingen 
 
Het totaalbedrag voorgestelde bezuinigingen bedraagt € 60.000. 


